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na 69. posiedzeniu Senatu
w dniu 27 stycznia 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister pracy i polityki spo³ecznej Jolanty Fedak

Do mojego biura senatorskiego nap³ywaj¹ informacje wyra¿aj¹ce zaniepokojenie zmniejszeniem
œrodków z Funduszu Pracy przeznaczonych na aktywizacjê osób bezrobotnych. W kierowanym do mnie
piœmie Wojewódzkiej Rady Zatrudnienia dla województwa podkarpackiego z dnia 29 listopada 2010 r.
jest informacja, ¿e w porównaniu z rokiem ubieg³ym kwota ta zosta³a obni¿ona o 70%. Bez w¹tpienia
negatywnie wp³ynie to na sytuacjê ca³ego województwa podakarpackiego, w którym stopa bezrobocia
w porównaniu do innych województw w kraju utrzymuje siê na bardzo wysokim poziomie. Ponadto
wprowadzone ograniczenia spowoduj¹, ¿e publiczne s³u¿by zatrudnienia nie bêd¹ mog³y skutecznie
dzia³aæ, bowiem aktywizacja zawodowa w przypadku osób bêd¹cych w szczególnie trudnej sytuacji na
rynku pracy nie bêdzie mo¿liwa.

Pogorszeniu ulegnie kwestia dostêpu do umiejêtnoœci praktycznych i kwalifikacji zawodowych dla
osób m³odocianych, poniewa¿ zmniejszono równie¿ wydatki na refundacjê kosztów ich kszta³cenia
w ramach dzia³añ podejmowanych przez Ochotnicze Hufce Pracy, co bez w¹tpienia utrudni m³odym lu-
dziom wejœcie na rynek pracy.

Zdaniem ekspertów pogorszy siê tak¿e sytuacja na regionalnych i lokalnych rynkach pracy, ponie-
wa¿ œrodki planowane na 2011 r. wystarcz¹ jedynie na pokrycie przechodz¹cych z 2010 r. zobowi¹zañ
powiatowych urzêdów pracy.

Z problematyk¹ t¹ zwracaj¹ siê do mnie tak¿e samorz¹dy powiatowe, które zaniepokojone s¹ tak
drastycznym zmniejszeniem funduszy na ten cel w bud¿ecie, bowiem zwalczanie i ³agodzenie skutków
bezrobocia bez stosownych œrodków finansowych bêdzie bardzo trudne. Powo³am siê tutaj na dane za-
warte w stanowisku Rady Powiatu Brzozowskiego z dnia 3 stycznia 2011 r. W ubieg³ym roku powiat
brzozowski dysponowa³ kwot¹ 17,5 miliona z³ na aktywizacjê osób bezrobotnych. Dziêki tym œrodkom
zaktywizowano prawie 2,5 tysi¹ca osób, dlatego te¿ odnotowano powolny, ale sukcesywny spadek bez-
robocia. Z prognoz wynika, ¿e kwota ta w 2011 r.wyniesie jedynie 5 milionów z³, z czego 1,8 miliona z³
poch³on¹ zobowi¹zania z 2010 r. Dlatego te¿ pozosta³e œrodki nie bêd¹ wystarczaj¹ce na z³agodzenie
skutków bezrobocia.

Drastyczne zmniejszenie œrodków przeznaczonych na rok 2011 w sposób negatywny wp³ynie na ry-
nek pracy, poniewa¿ z uwagi na brak funduszy nie bêdzie mo¿liwoœci, aby efektywnie walczyæ z bezrobo-
ciem i ³agodziæ jego skutki. Sytuacja taka dotknie w szczególnoœci województwa s³abiej rozwiniête,
a szczególnie województwo podkarpackie, w którym potrzeby s¹ znacznie wiêksze ani¿eli otrzymane na
ten cel œrodki finansowe.

Maj¹c powy¿sze na uwadze, zwracam siê do Pani Minister z zapytaniem, czy ministerstwo pracy
przewidzia³o jakieœ dodatkowe programy lub dodatkowe œrodki finansowe na aktywizacjê zawodow¹
w 2011 r., aby zminimalizowaæ tak drastyczne obni¿enie œrodków przeznaczonych na ten cel z Fundu-
szu Pracy. Czy planowane jest podjêcie dzia³añ maj¹cych na celu wprowadzenie zmian w planie finan-
sowym Funduszu Pracy poprzez jego zwiêkszenie stosownie do rzeczywistych potrzeb?

Alicja Zaj¹c




